
 

 

Annex1. 

HKIIE - Class of Membership 

(Resolved in 29 September 2015 EGM and approved by Council on 13 October 2015 with 

immediate effect) 

 

Honorary Fellow (Hon.FHKIIE) 
 

- Fellow (FHKIIE) or Member (MHKIIE) with superior contribution to the 

profession of Incorporated Engineer (I Eng) and/or distinguished service 

to the Institution, and 

- Proposed by three Fellows, and 

- Approved by the Council. 

 

 
Fellow (FHKIIE) 
 

- Chartered Engineer status (or equivalent), or 

 I Eng plus Fellowship of recognized professional institutions, or 

 I Eng with contribution to the Institution and/or the profession, and 

- 3 years’ valid MHKIIE membership with 3 years’ superior responsible 

and managerial position, and 

- Endorsed by the Q & M Committee, and 

- Approved by the Council 

 

Corporate Member (MHKIIE) 

- Incorporated Engineer status (or equivalent), or 

- Recognized degree with relevant engineering academic qualification 

plus 2 years’ post degree responsible experience, or 

- 1 year’s Engineering Technician (Eng Tech) status plus recognized 

training and 2 years’ responsible responsible position equivalent to I 

Eng, or 

- 2 years’ valid AMHKIIE membership plus recognized training and 3 

years’ responsible position equivalent to I Eng, and  

- Approved by the Council. 



 

 

 

 

  



 

 

Technician Member TMHKIIE) 

- Individuals who have developed a standard of knowledge and 

understanding and are engaged in an activity relevant to the interests 

of the Institution, and engineering & technological profession, and 

- Approved by the Council. 
 

 

Associate Member (AMHKIIE) 

- Relevant technical or engineering Higher Diploma/Certificate, or 

- Relevant technical or engineering Diploma/Certificate plus recognized 

training and 2 years’ technical or engineering experience, and 

- Approved by the Council 

 



 

 

Graduate Member (Grad HKIIE) 

- Recognized degree with relevant engineering academic qualification 

 
Student Member (Student HKIIE) 

- Undertaking an engineering programme 

accredited/recognized by the Institution. 

  



 

 

附件一 

HKIIE - 會員級別 

(於 2015 年 9 月 29 日特別大會決議，並於 2015 年 10 月 13 日獲理事會批准，立即生效) 

 

名譽院士（Hon. FHKIIE） 

• 具有對實務工程師（I Eng）專業資格, 對香港實務工程師學會（HKIIE）

作出優越貢獻和 /或對機構有卓越服務的院士（ FHKIIE）或會員

（MHKIIE），以及 

• 經三位院士提名，並且 

• 獲得理事會批准。 

 

 

院士（FHKIIE） 

• 具有特許工程師（或相等資格）的身份，或 

I Eng（實務工程師）加上獲得公認專業機構的院士資格，或 

I Eng 對機構和/或該專業做出貢獻，並且 

• 三年有效的MHKIIE（會員）資格並擔任三年優秀的負責和管理職位，以

及 

• 經Q＆M委員會認可，並且 

• 獲得理事會批准 

 

 

會員（MHKIIE） 

• 具有實務工程師（或相等資格）的身份，或 

• 具有相關工程學學位資格並且具有兩年學位後的負責經驗，或 

• 具有一年的工程技術人員（Eng Tech）資格，並且經過公認的培訓並擔

任兩年與實務工程師（I Eng）相當的負責職位，或 

• 具有兩年有效的AMHKIIE（仲會員）資格，並經過公認的培訓並擔任三

年與實務工程師（I Eng）相當的負責職位，以及 

• 獲得理事會批准 



 

 

 
 

 

技術員會員（TMHKIIE） 

• 具備一定水平的知識和理解，並從事與機構、工程和技術專業相關的活

動的個人，以及 

• 經理事會批准。 

 

仲會員（AMHKIIE） 

• 相關的技術或工程高級文憑/證書，或 

• 相關的技術或工程文憑/證書，並經過公認的培訓並具有兩年的技術或工

程經驗，以及 

• 經理事會批准。 

 



 

 

 

 

 

 

畢業會員（Grad HKIIE） 

擁有相關工程學學術資格的認可學位. 

 

學生會員（Student HKIIE） 

參與經由學會認可/認可的工程課程。 

 

  



 

 

Annex 2 

HKIIE – Membership Fees 
 
 

Class of Membership Annual Subscription (Note 1) 

Honorary Fellow $400 

Fellow $300 

Corporate Member $200 

Technicain Member $150 

Associate Member $100 

Graduate Member $50 

Student Member $30 

 
Notes: 

 
1. Member of any class, so successfully elected and approved by the Council after 30 June of 

the current year, shall pay 50% of the current annual subscription of the corresponding class 

of membership. Member elected and approved on or before 30 June of the current year, shall 

pay the full rate. 

 
Member retiring from the practice of his profession or business 

 
2. Any member who has retired, at the age of 60, from the practice of his profession or business, 

and is not in full time employment, may apply to the Council to pay a life membership 

subscription of amount $500 and can remain using the entitled designation of the HKIIE 

with respect to the class of membership after paying the retired rate. 

  



 

 

附件 二 

香港實務工程師學會 – 會員費 

 

會員等級 年度會員費  (注意事項1) 

名譽院士（Hon. FHKIIE） $400 

院士（FHKIIE） $300 

會員（MHKIIE） $200 

技術員會員（TMHKIIE） $150 

仲會員（AMHKIIE） $100 

畢業會員（Grad HKIIE） $50 

學生會員（Student HKIIE） $30 

 

注意事項: 

1. 在當年6月30日之後成功當選並經理事會批准的任何班級成員，應支付對

應會籍班級當年度年費的50%。在當年6月30日之前當選並經理事會批准

的會員，應支付全額費用。 

 

從從事職業或商業活動中退休的會員 

2. 任何已從職業或商業活動中退休、年齡在60歲的會員，且沒有全職就業，

可以向理事會申請以$500元的終身會籍費用支付，並且在支付退休價格

之後可以繼續使用HKIIE相關會籍等級的合格稱號。  



 

 

Annex 3 

 

HKIIE - Organization  

 

(A) The HKIIE Council 

Officers: 

• Founding President / President Chairman 

• Immediate Past Chairman 

• Chairmen (Special Assignment/Duty) (2 to 3 as required)  

• Honorary Secretary 

• Honorary Treasurer 

• Council Members 

• Honorary Council Members (without voting right) (as approved by the 

Council) 

 

(Total number of Officers and Council Members shall not exceed 12.)  

Co-opted Council Members (without voting right) 

(as approved by the Council) 

 
(B) Committee 

• Professional Development Committee  

• Qualification & Membership Committee 

 
(C)  Professional Committee (PC): 

• PC1– Information, Communication Technology, Manufacturing, 

Process Control & Automation, Transport Engineering and Medical 

Engineering; 

• PC2– Building Services, Mechanical, Power and Energy; 

• PC3– Education, Training & Development and Medical 

Engineering PC4– Contract, Engineering and Facility 

Management; 

• PC5 - Occupational Safety and Health, and Environment;  

• PC6 – Building Construction and Civil Engineering; 

  



 

 

附件三 

 

香港實務工程師學會 - 組織架構 

 

A）香港實務工程師學會理事會 

 

幹事： 

• 創會會長/會長主席 

• 前任主席 

• 主席（特別任務/職責）（根據需要2至3名） 

• 䕏務秘書 

• 義務司庫 

• 理事會成員： 

• 名譽理事（無投票權）（經理事會批准） 

 

***（幹事和理事會成員的總數不得超過 12 人。） 

*** 被選任的理事會成員（無投票權） 

***（經理事會批准） 

 

（B）委員會 

• 專業發展委員會  

• 資格與會籍委員會 (Q&M 委員會) 

 

 

(C) 專業委員會（PC）： 

• PC1 – 信息通信技術、製造、過程控制與自動化、交通工程和醫學工程； 

• PC2 – 建築服務、機械、動力和能源； 

• PC3 – 教育、培訓與發展和醫學工程； 

• PC4 – 合同、工程和設施管理； 

• PC5 – 職業安全與健康，以及環境； 

• PC6 – 建築施工和土木工程； 

  



 

 

Annex 4 

HKIIE - Duties of Office Bearers 

 

Founding President / President– 

Responsible for steering the Institution to achieve the Vision and Mission 

 
Chairman of HKIIE (or Chairman HKIIE) 

Responsible for overall operation and administration of the Council 

 

Chairmen/Officer (Special Duties) 

(Administration) – 

Responsible for the administrative matters of the HKIIE 

(Membership) – 

Responsible for the membership affairs of the HKIIE 

(Promotion & Public Relations) – 

Responsible for the promotion and public relations of the 

HKIIE (External Affairs) – 

Responsible for the liaison and co-ordination of professional bodies 

 
(Note: The establishment of the office of various 

Chairmen/officers is dependent on the needs for the special 

duties.) 

 
Honorary Secretary 

Responsible for the overall secretarial matters of the HKIIE 

 
Honorary Treasurer 

Responsible for preparation of budget, control of finance and 

stock-taking of the assets 



 

  

 

Honorary Advisor 

The Council may, as recognition and by a simple majority, award 

any individual who has, in the opinion of the Council, given such 

specialist knowledge or expertise service to the support or 

development of the Institution. The Roll of Honorary Advisor shall 

be a fixed term of 2 years subject to further renewal. 

 
Under very special circumstance, the Council may, as recognition, 

award any individual Honorary Advisor who has, in the opinion of 

the Council and supported by at least 2 Honorary Fellows, given 

such continuing support and distinguished service to the 

development of the Institution with significant achievements. The 

Roll of Life Honorary Advisor shall be a life term. 

 

 
Honorary President 

The Council may, as a special honour and by a simple majority, 

award  any individual who has, in the opinion of the Council, given 

such significant support, outstanding contribution to the profession 

or distinguished service to the development of the Institution. The 

Roll of Honorary President shall be a fixed term of 2 years subject 

to further renewal. 

  



 

  

附件四 

香港實務工程師學會 - 負責人的職責 

創始會長/會長 

負責引領機構實現其願景和使命。 
 

香港實務工程師學會主席（或主席） 

負責理事會的整體運作和行政管理工作。 
 

主席 / 主任（特殊職務） 

（行政）－ 負責香港實務工程師學會的行政事務 

（會籍）－ 負責香港實務工程師學會的會籍事務 

（推廣與公共關係）－ 負責香港實務工程師學會的推廣和公共關係 

（外部事務）－ 負責與專業機構的聯繫和協調 

（註：各主席/主任的設立取決於特殊職務的需求。） 
 

義務秘書 

負責香港工業工程師學會的整體秘書事務 
 

義務司庫 

負責預算的準備、財務控制和資產盤點 
 

名譽顧問 

理事會可以根據簡單多數的意見，向任何在理事會認為對支持或發展

機構提供專業知識或專長服務的個人頒發此榮譽稱號。名譽顧問名冊

的任期為2年，可以進一步續任。 
 

在非常特殊的情況下，理事會可以根據簡單多數的意見，並獲得至少2

名名譽院士的支持，向任何在理事會認為對機構發展有持續支持並取

得顯著成就的個人頒發名譽顧問稱號。終身名譽顧問名冊的任期為終

身。 

 

名譽會長 

理事會可以根據簡單多數的意見，以特殊榮譽的方式向在理事會認為

對專業提供重要支持、杰出貢獻或對機構發展有卓越服務的個人頒發

此榮譽稱號。名譽會長名冊的任期為2年，可以進一步續任。 

 


